
J E G Y Z Ő K Ö N Y V

amely készült 2012. szeptember 18. napján Herceghalom Község Önkormányzat Képviselő-testülete Humán 
és Környezetvédelmi Bizottságának a Polgármesteri Hivatal hivatalos helyiségében nyilvánosan megtartott  
ülésén.

Jelen vannak: jelenléti ív szerint
Jegyzőkönyvet vezeti: Meszner Mónika igazgatási előadó

Makay  István,  a  Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság  elnöke köszöntötte  a  megjelenteket  és 
megállapította, hogy az ülés határozatképes. 

Hunya Krisztina, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagja, Erdősi László polgármester, Izsák Irén , a 
Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság  tagja,  Makay  István,  a  Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság 
elnöke, valamint Erdei László, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagja jelezték, hogy az Egyebek 
napirendi pontban szót kérnek.

Hunya Krisztina, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagja javasolta, hogy a jelenlévő szülőre való 
tekintettel, a Bizottság a Mikulás napi ünnepség előkészítésének megvitatásával kezdje ülését.

A Humán és Környezetvédelmi Bizottság jelenlévő 6 tagja egyhangúlag, 6 igen szavazattal, nem szavazat és  
tartózkodás nélkül a napirendi pontok sorrendjére vonatkozó javaslatot elfogadta.

Makay István, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság elnöke javaslatot tett a módosított napirendi pontok 
elfogadására:

1. Mikulás napi ünnepség előkészítése
Előadó: Izsák Irén közművelődési koordinátor

2. Általános Iskola, Óvoda és Községi Könyvtár 2011/2012. tanév értékelése
Előadó: Varga-Tóth Csaba intézményvezető

3. Általános Iskola és Óvoda módosított Szervezeti és Működési Szabályzatának jóváhagyása
Előadó:Varga-Tóth Csaba intézményvezető

4. Október 6-i és Október 23-i megemlékezések előkészítése
Előadó:Makay István, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság elnöke
Meghívott: Varga-Tóth Csaba intézményvezető

Jóna Dávid közművelődési szakember, megbízott könyvtárvezető

5. A Humán és Környezetvédelmi Bizottság, a Polgármester és a Jegyző tájékoztatója a szociális  
segélyezésről
Előadó:Makay István, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság elnöke

Erdősi László polgármester
Dr. Szmodis Jenő jegyző

6. Idősek Karácsonya előkészítése
Előadó: Izsák Irén közművelődési koordinátor

7. E G Y E B E K

A napirendet a Humán és Környezetvédelmi Bizottság jelenlévő 6 tagja egyhangúlag, 6 igen szavazattal,  
nem szavazat és tartózkodás nélkül elfogadta.
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1. Mikulás napi ünnepség előkészítése
(írásos előterjesztés kiküldésre került)

Makay István, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság elnöke tájékoztatta a jelenlévőket, hogy a szülők 
által  írt  beadványt,  melyben  szülők  kérték  az  ünnepség  időpontjának  áthelyezését  hétvégére,  mindenki 
megkapta. Felkérte Izsák Irén közmüvelődési koordinátort, hogy az ünnepség előkészítéséről tájékoztassa a  
jelenlévőket.

Izsák Irén közművelődési koordinátor elmondta, hogy a tavalyi műsorral kapcsolatosan több visszajelzést 
kapott, melyek szerint az nem volt az előző években megszokott színvonalú. A bekért ajánlat – és az előző  
évek  árszínvonalát  figyelembe  véve  várhatóan  egy színvonalas  műsor  ára  100-110  E  Ft  körül  mozog.  
Természetesen,  ha  érkezik  olcsóbb,  színvonalas  műsorajánlat,  az  kerül  lekötésre.  Ebben  az  évben  is  
megkereste az Önkormányzat a Tesco Logisztikai Központját, hogy lehetőségeikhez mérten támogassák a 
rendezvényt.  Így valószínűleg csak az  ajándékzacskókat  kell  majd megvenni,  melyet  anyukák segítenek  
majd csomagolni.
Az időponttal kapcsolatosan elmondta, a képviselő-testület által elfogadott rendezvénynaptárban december 
5-e szerepel.

Erdősi László polgármester tájékoztatta a jelenlévőket, hogy véleménye szerint csak a nemzeti ünnepeket 
kell az adott napon ünnepelni, a Mikulás napi rendezvény célja az, hogy minél több gyermek tudjon együtt 
ünnepelni. Javasolta a december 8-i, szombati napot.

Hunya Krisztina, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagja javasolta, hogy hallgassa meg a Bizottság a 
tervezett időpontról a szülők jelenlévő képviselőjét, Karsainé Dobos Évát.

A Humán és Környezetvédelmi Bizottság jelenlévő 6 tagja egyhangúlag, 6 igen szavazattal, nem szavazat és  
tartózkodás nélkül hozzájárult ahhoz, hogy Karsainé Dobos Éva szót kapjon.

Karsainé Dobos Éva szülő megköszönte a szót és elmondta, véleménye szerint szombat délután lenne a 
legmegfelelőbb a szülők többsége számára, miután a péntek ugyanolyan munkanap, mint a többi, vasárnap 
délután pedig már a hétfőre készülnek. 

Makay István, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság elnöke  megkérdezte, véleménye szerint december 
8-a, szombat délután 4 óra megfelelő lenne-e.

Karsainé Dobos Éva válaszában elmondta, olyan időpontot nem lehet találni, ami mindenkinek egyformán 
jó lenne, de szerinte a szombat délután 4 óra a nagy többségnek megfelel.

A Humán és Környezetvédelmi Bizottság jelenlévő 6 tagja egyhangúlag, 6 igen szavazattal, nem szavazat és  
tartózkodás nélkül az alábbi határozati javaslatot terjeszti a képviselő-testület elé:

Herceghalom Község Önkormányzata
Képviselő-testületének

 …  ../2012. (IX.25.) sz. határozata  
Herceghalom Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a 

2012. évi Mikulás napi ünnepségét 2012. december 8-án, szombaton
16 órától a Tornacsarnokban tartja.

Határidő: 2012. december 8.
Felelős: Makay István HKB elnök

Izsák Irén közművelődési koordinátor
Erdei László HKB tag
Varga-Tóth Csaba intézményvezető.
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Erdei László, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagja a tavalyi évhez hasonlóan felajánlotta, hogy 
200 narancsot vagy mandarint oszt szét  a résztvevő gyermekek között.  A kiosztáshoz kéri ösztöndíjasok 
segítségét.

Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén, Makay István elnök a napirendi pont tárgyalását bezárta.

2. Általános Iskola, Óvoda és Községi Könyvtár 2011/2012. tanév értékelése
(írásos anyag kiküldésre került)

Varga-Tóth Csaba intézményvezető röviden összefoglalta az elmúlt oktatási-nevelési év működésének főbb 
jellemzőit.

Hunya Krisztina, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagja elmondta, tudomása szerint hosszabb ideje 
beteg egyik óvónő, állandó belső helyettesítéssel oldják meg a pótlását,  nem kellene-e betegsége idejére  
valakit felvenni.

Varga-Tóth Csaba intézményvezető válaszában elmondta, orvosi konzíliumi eredményére vár, addig  nem 
vesz fel az óvónő helyére senkit, hanem belső helyettesítéssel oldja meg a helyzetet. Amint kiderül a végső 
diagnózis, annak tudatában teszi meg a következő lépést.

A Humán és Környezetvédelmi Bizottság jelenlévő 6 tagja egyhangúlag, 6 igen szavazattal, nem szavazat és  
tartózkodás nélkül az alábbi határozati javaslatot terjeszti a képviselő-testület elé:

Herceghalom Község Önkormányzata Képviselő-testületének
          /2012. (IX.25.) sz. határozata:  

Herceghalom Község Önkormányzat Képviselő-testülete 
az Általános Iskola, Óvoda és Községi Könyvtár 2011/2012. tanévről

szóló beszámolóját módosítás és kiegészítés nélkül
- a melléklettel megegyezően -

elfogadja.
Határidő: azonnal.
Felelős: Erdősi László polgármester

Varga-Tóth Csaba intézményvezető.

Erdősi  László  polgármester tájékoztatta  a  jelenlévőket,  hogy az  ülés  alatt  az  iskola  és  óvoda  jövőbeni 
működtetésének  vállalásáról  szóló  előterjesztésről  a  rendelkezésre  álló  rövid  idő  miatt  kell  már  most  
beszélni.  Véleménye  szerint  akkor tud a képviselő-testület  jól  dönteni,  ha időben rendelkezésre állnak a 
felelős döntéshez szükséges információk.  Röviden ismertette az előterjesztést,  majd kérte a jelenlévőket,  
hogy fejtsék ki véleményüket.

Dr. Szmodis Jenő jegyző kiegészítésként elmondta, hogy a jelenleg rendelkezésre álló információk alapján 
kb. 60 MFt bevétel kieséssel lehet a jövő évben számolni, ami igen jelentős. Az elmúlt 20 év tapasztalatait  
figyelembe  véve  elmondható,  hogy az  oktatás  terén  alulfinanszírozottak  az  önkormányzatok  az  ellátott 
feladatok bekerüléséhez képest. Fontosnak tartotta elmondani, hogy minden év május 31-ig hozhat döntést a  
képviselő-testület arról, hogy az adott naptári évet követő szeptember 1-től tudja-e vállalni az intézmény 
működtetését  vagy sem. Elmondta továbbá,  hogy a köznevelési  törvény értelmében a fenntartás – így a  
munkáltatói jogkör – mindenképpen elkerül a települési önkormányzatoktól, itt most arról dönthet a testület,  
hogy tudja-e vállalni a közmüzemi díjak fizetését. 

Izsák  Irén,  a  Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság  tagja szerint  belekényszeríti  a  jogszabály  a 
képviselőket  egy  olyan  döntésbe,  melyet  kevés  információ  alapján  kell  meghozni.  Emlékeztette  a 
jelenlévőket arra, hogy az elmúlt évek során kialakult egy olyan iskola, mely vonzó lett a környéken élők  
számára, véleménye szerint a járási fenntartással megszűnik, snasz vidéki iskolává válik.
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Dr. Szmodis Jenő jegyző elmondta, akkor is tudja a képviselő-testület az intézményt támogatni szerződés 
útján, ha nem az önkormányzat lesz a működtetője, hiszen ezt semmilyen jogszabály nem tiltja.

Erdősi László polgármester elmondta, a magas színvonalú oktatás továbbra is biztosítható önkormányzati 
támogatással, melyet meg is fog tenni a képviselő-testület. Az intézmény jelenlegi magas színvonalú tárgyi  
eszközökkel való ellátottságának a biztosítása – a törvény értelmében működtetőtől függetlenül – állami  
feladat lesz, de támogatással ezt is tudja segíteni az önkormányzat.

Makay  István,  a  Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság  elnöke megkérdezte,  nem lesz-e  várhatóan  a 
fenntartóváltással alacsonyabb színvonalú az oktatás.

Erdősi  László  polgármester válaszában  elmondta,  nem,  hiszen  az  intézményvezető  úr  és  a  tanári  kar 
garancia erre.

Csizmadia  Zsuzsanna alpolgármester megkérdezte,  hogy a  szakmai  feladatokat  milyen  szerv  felügyeli, 
koordinálja, illetve mint tehet a képviselő-testület.

Dr. Szmodis Jenő jegyző válaszában elmondta, a jelenlegi információk alapján a járások fogják a szakmai 
felügyeletet  ellátni.  Az országos kerettanterv alapján kell  majd minden intézménynek a saját  Pedagógiai  
Programját  megalkotni  és  a  képviselő-testülettel  december  31-ig  elfogadtatni.  Az  önkormányzat 
felvállalhatja  a  saját  költségvetése  terhére  a  Pedagógiai  Programban  foglalt  célokon  kívüli  feladatok 
megvalósításának  támogatását.  Ismét  hangsúlyozta,  hogy  a  munkáltatói  jogkör  elkerül  az 
önkormányzatoktól,  a szakmai felügyelet  pedig azt jelenti,  hogy mind a munkaterv,  mind az intézményi  
SZMSZ, mind pedig a Pedagógiai Program módosítását a járási hivatal hagyja majd jóvá.

Varga-Tóth Csaba intézményvezető is megerősítette, hogy el kell készíteni és jóvá kell hagyatni a jelenlegi 
fenntartóval december 31-ig a Pedagógiai Programot, melyet sz osztályosan egységes kerettanterv alapján 
kell  elkészítenie  minden  iskolának.  A kerettantervtől  maximum  10%-kal  lehet  eltérni.  Tájékoztatta  a 
jelenlévőket, hogy az országos kerettanterv még nem került elfogadásra.
Elmondta, hogy az elmúlt évek munkája eredményeként sikerült egy környező községekben élők számára  
vonzó intézményt létrehozni, amely most lehet, hogy megszűnik előnyeiben létezni. Elmondta továbbá eddig 
is a helyi gyermekekért dolgozott a tanári karral együtt, ezután is ezt fogja tenni függetlenül attól, hogy ki a 
működtető, illetve a fenntartó. Véleménye szerint azonban jelzés értéke van annak, ha a képviselő-testület  
vállalja az intézmény működtetését.  Véleményét  összegezve kéri  a képviselő-testület  tagjait,  vállalják az  
intézmény működési költségeinek a finanszírozását a jövőben is.

Izsák Irén, a Humán és Környzetvédelmi Bizottság tagja felhívta a figyelmet a körzetesítés veszélyére.

Dr.  Szmodis  Jenő jegyző elmondta,  függetlenül  attól,  hogy a képviselő-testület  lesz-e a  működtetője  az 
iskolának, az állam lesz a fenntartója. Most az a kérdés, hogy az önkormányzat a működtetési költségeket  
tudja-e vállalni.

Makay István, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság elnöke elmondta, néhány nappal ezelőtt hallotta, 
hogy  a  2000  fő  alatti  települések  nem  vállalhatják  az  intézményeik  működtetését,  a  3000  fő  feletti  
településeknek pedig működtetniük kell az iskoláikat.

Dr. Szmodis Jenő jegyző elmondta, a jogszabály szövege szerint a 3000 fő alatti települések szeptember 30-
ig szándéknyilatkozatot nyújtanak be arról, hogy tudják vállalni az intézményük működtetését, október 31-ig  
pedig ezt képviselő-testületi döntéssel kell megerősíteni.

Hunya Krisztina, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagja megkérdezte, hogy az Alapítványok által 
fenntartott iskolákra is ezek a szabályok vonatkoznak-e.
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Dr. Szmodis Jenő jegyző elmondta, véleménye szerint igen, de a döntést ebben a kérdésben május 31-ig 
kellett volna meghozni.

Hunya  Krisztina,  a  Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság  tagja megkérdezte,  hogy  a  Herceghalom 
Gyermekeiért Alapítványon keresztül támogatható-e az iskola.

Dr. Szmodis Jenő jegyző elmondta, a végeredmény szempontjából mindegy, hogy a támogatás alapítványi 
közreműködéssel  jut-e  el  az  intézményhez,  vagy  közvetlenül  az  önkormányzattól,  hiszen  a  Pedagógiai 
Program, illetve a NAT alakulására sem az önkormányzatoknak, sem alapítványoknak nincs ráhatása.

A Humán és Környezetvédelmi Bizottság jelenlévő 6 tagja egyhangúlag, 6 igen szavazattal, nem szavazat és  
tartózkodás  nélkül  javasolta,  hogy  az  intézmény  működtetésének  lehetőségét  a  Pénzügyi  és  
Településfejlesztési Bizottság következő ülésén tárgyalja.

Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén Makay István elnök a napirendi pont tárgyalását bezárta.

3. Általános Iskola és Óvoda módosított Szervezeti és Működési Szabályzatának jóváhagyása
(írásos anyag kiküldésre került)

Varga-Tóth Csaba intézményvezető röviden ismertette a módosítás okait:
- 6. óvodai csoport beindítása;
- könyvtár önállóan működő intézménnyé vált.

A Humán és Környezetvédelmi Bizottság jelenlévő 6 tagja egyhangúlag, 6 igen szavazattal, nem szavazat és  
tartózkodás nélkül az alábbi határozati javaslatot terjeszti a Képviselő-testület elé:

Herceghalom Község Önkormányzata Képviselő-testületének
          /2012. (IX.25.) sz. határozata:  

Herceghalom Község Önkormányzat Képviselő-testülete 
az Általános Iskola és Óvoda módosított 

Szervezeti és Működési Szabályzatát módosítás és kiegészítés nélkül
- a melléklettel megegyezően -

elfogadja.
Határidő: azonnal.
Felelős: Erdősi László polgármester

Varga-Tóth Csaba intézményvezető.

Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén Makay István elnök a napirendi pont tárgyalását bezárta.

4. Október 6-i és Október 23-i megemlékezések előkészítése
(írásos előterjesztés kiküldésre került)

Makay István, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság elnöke tájékoztatta a jelenlévőket, hogy az október 
6-i megemlékezésre a napján, szombaton 11 órakor kerül sor az Élet Fájánál. Ő mond egy rövid beszédet,  
utána a 7-8. osztályosok műsora következik, majd koszorúzás a program.

Hunya Krisztina, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagja  megkérdezte, az október 23-i ünnepség 
mikor kezdődik.

Varga-Tóth Csaba intézményvezető elmondta, még a helyszín sem biztos, mivel az ünnepség már kinőtte a 
KEK épületét, így valószínűleg a Tornacsarnokban kerül majd megrendezésre. Ebben az évben az eddigi  
szokástól eltérve egy dramatikus játékot képzel el műsor gyanánt, ennek részleteit azonban alpolgármester  
asszonnyal még egyezteti, hiszen ő mondja az ünnepi beszédet. Tavaly 17 órakor kezdődött az ünnepség, 18 
órakor pedig a mécsesgyújtás.
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Makay István,  a Humán és Környezetvédelmi Bizottság elnöke megkérdezte,  mikorra dől  el a helyszín 
kérdése.

Varga-Tóth Csaba intézményvezető elmondta, a képviselő-testület ülésére eldől a helyszín kérdése.

Jóna Dávid  megbízott  könyvtárvezető az  '56-os  kerekasztal  előkészítéséről  az  alábbi  tájékoztatást  adta: 
javasolta október 19-én, pénteken 17 órai kezdettel a könyvtárban megtartani a rendezvényt. A beszélgetés 
moderátorának  Makay  Istvánt,  a  Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság  elnökét  kérték  fel.  Két  
herceghalomi, 1956 eseményeit megélt lakos kerül felkérésre kötetlen beszélgetésre.

Hunya Krisztina, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagja felvetette, hogy a 4 napos ünnep miatt 
lehet, hogy sokan elutaznak.

Csizmadia Zsuzsanna alpolgármester elmondta, hogy az október 23-i héten pedig őszi szünet lesz.

Makay István, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság elnöke megkérdezte, Jóna Dávid szervezőként mit 
tart megfelelő dátumnak.

Jóna  Dávid  megbízott  könyvtárvezető elmondta,  a  fentiekben  elmondott  javaslatát  tartja  a  megfelelő 
időpontnak.

Erdősi László polgármester  véleménye szerint is az október 19., péntek 17 órai kezdet a legmegfelelőbb, 
mivel ez méltó felvezetése az 1956-ra emlékező ünnepségsorozatnak.

A Humán és Környezetvédelmi Bizottság jelenlévő 6 tagja egyhangúlag, 6 igen szavazattal, nem szavazat és  
tartózkodás nélkül a programterveket tudomásul vette.

Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén Makay István elnök a napirendi pont tárgyalását bezárta.

5. A Humán és Környezetvédelmi Bizottság, a Polgármester és a Jegyző tájékoztatója a       szociális   
segélyezésről
(írásos anyag kiküldésre került)

Erdősi  László  polgármester röviden  ismertette  az  előterjesztést.  Kiegészítésként  elmondta,  hogy  a 
hatáskörébe utalt  ügyekben mindenkin segít,  aki rászorult,  sajnos egyre magasabb a komoly megélhetési  
gondokkal küzdők száma. Elmondta, örül neki, hogy egyre többen köszönik meg a támogatást.

A Humán és Környezetvédelmi Bizottság jelenlévő 6 tagja egyhangúlag, 6 igen szavazattal, nem szavazat és  
tartózkodás nélkül az alábbi határozati javaslatot terjeszti a képviselő-testület elé:

Herceghalom Község Önkormányzata Képviselő-testületének
         /2012.(IX.25.) számú határozata:  

Herceghalom Község Önkormányzatának Képviselő-testülete
a Humán és Környezetvédelmi Bizottság, a Polgármester és a Jegyző tájékoztatóját

a szociális segélyezésről és juttatásokról módosítás és kiegészítés nélkül
- a melléklettel megegyezően - elfogadja.

Felelős: Erdősi László polgármester,
 Makay István HKB elnöke

Határidő: azonnal.

Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén, Makay István elnök a napirendi pont tárgyalását bezárta.
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6. Idősek Karácsonya előkészítése
(írásos előterjesztés kiküldésre került)

Izsák  Irén  közművelődési  koordinátor  röviden  ismertette  az  előterjesztést.  Elmondta  továbbá,  hogy az 
elmúlt 2 évben Sándor Dezső és zenekara szolgáltatta a műsort, most egy kis változtatást tervez. Sztóka Júlia  
és társai vidám, zenés műsorral jönnének. Az előterjesztésben foglaltakkal ellentétben bruttó 250.000,-Ft-ba 
kerülnének.

Hunya Krisztina, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagja felvetette,  hogy arról volt  szó,  az idei 
műsor sem lesz drágább, mint a tavalyi volt. 50.000,-Ft különbség biztos, hogy van.

Izsák Irén közművelődési koordinátor elmondta, itt is a színvonalas műsort meg kell fizetni. Nincs még 
aláírt szerződés.

Erdősi  László polgármester tájékoztatta a jelenlévőket,  hogy a nyugdíjasok a szeptember 29-i hétvégén 
mennek kirándulni. Felkérte őket, beszéljék meg, milyen stílusú műsort szeretnének az Idősek Karácsonyán,  
hiszen ez az este róluk szól. Javasolja, várják meg a döntéssel az érintettek véleményét.

Dr. Szmodis Jenő jegyző felhívta a figyelmet arra, hogy 100 E Ft feletti kötelezettségvállalás esetén írásos 
szerződést kell kötni.

Erdei László, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagja kérte, hogy a vacsora után is legyen zene. Meg 
kell beszélni a hangosítóval, hogy a vacsora alatt és után is szolgáltasson háttérzenét.

Hunya Krisztina, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagja elmondta, tud egy nagyon jó zenekart 
ajánlani, ha már ismert az idősök igénye és egyezik a zenekar profiljával.

A Humán és Környezetvédelmi Bizottság jelenlévő 6 tagja egyhangúlag, 6 igen szavazattal, nem szavazat és  
tartózkodás nélkül a programtervet tudomásul vette.

 Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén Makay István elnök a napirendi pont tárgyalását bezárta.

7. E G Y E B E K
A) Hunya Krisztina, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagja megkérdezte, hogy a szeptember 6-i 
képviselő-testületi ülésről készült jegyzőkönyv mikor kerül fel a honlapra.

Dr. Szmodis Jenő jegyző válaszában elmondta, a jegyzőkönyv hitelesítése folyik, a héten felkerül a honlapra.

B) Hunya Krisztna, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagja megkérdezte, mikor kerül a képviselő-
testület  elé  a  közlekedési  koncepció,  mivel  sem  a  Humán  és  Környezetvédelmi,  sem  a  Pénzügyi  és  
Településfejlesztési Bizottság ülésének napirendjei között nem találta.

Erdősi László polgármester válaszában elmondta, a koncepció megvalósításra összevonásra kerül a Patak 
utca  felújításának  kivitelezésével.  A lakosok  által  beadott  tervek  átadásra  kerültek  a  kivitelezőnek,  aki  
kedvező áron elkészíti azt.

C)Hunya Krisztina, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagja a Metrans beruházás ügyében az alábbi 
kérdéseket tette fel:
- a jegyzőkönyv elküldése után az abban felmerülő kérdésekre érkezett-e válasz;
- tegnap a faluban járt a cég győri vezetője, járt-e az önkormányzatnál;
- véleménye szerint a lakosságot meg kellene nyugtatni.

Dr. Szmodis Jenő jegyző válaszában elmondta, a kérdésekre nem kapott az önkormányzat választ, nem járt a 
győri vezető az önkormányzatnál, nem is tudtak az ittlétéről. Akkor lehet döntésre előkészíteni az ügyet, ha a 
környezeti  hatást  vizsgáló  kérdésekre  megérkeznek  a  válaszok,  ennek  tudatában  el  lehet  készíttetni  a  
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hatástanulmányokat,  melyeknek mind meg kell  előznie a döntést.  Egyelőre a cég képviselői még nem is  
jelentkeztek.

Erdősi László polgármester elmondta, nincs miről dönteni jelen állás szerint, a képviselő-testület döntésére 
nincs határidő. A lakosság megnyugtatására a képviselő-testület elé fog terjeszteni egy határozati javaslatot,  
ami azt tartalmazza, hogy kijelenti a képviselő-testület, a lakosság véleményének kikérése nélkül nem hoz  
döntést.

D)  Erdősi  László  polgármester tájékoztatta  a  jelenlévőket,  hogy  betegszállítási  szerződés  előkészítése 
folyamatban  van  a  doktor  úrral,  úgy  néz  ki,  hogy  buszjegy  áráért  tudja  az  igénylőket  a  környező 
rendelőintézetekbe szállítani.

E) Izsák Irén közművelődési koordinátor minden jelenlévőt meghívott a hétvégi rendezvényre. Elmondta, 
Erdősi László polgármesterrel együtt részt vett a Budakeszi Kistérségi Fesztivál megnyitóján. Itt találkozott a  
kistérségi  fesztiválok  eseményeit  évek  óta  megörökítő  Újbuda  Tv  munkatársaival.  A beszélgetés  során 
felvetődött,  hogy  a  hétvégi  2  napos  rendezvénysorozatot  jó  lenne  megörökíteni  és  egy  Herceghalmot  
bemutató  filmmel  együtt  elkészíttetni.  Ezt  fel  lehetne  tölteni  a  honlapra,  illetve  el  lehetne  küldeni  
Mehrstettenbe is.

Erdősi László polgármester elmondta, az árajánlatban bruttó 127.000,-Ft-ért vállalják kb. 10-15 perces film 
elkészítését falubemutatással, riportokkal, rendezvénnyel.
Javasolta, a Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság következő ülésén tűzze napirendre.

F) Erdei László, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagja elmondta, a Deák Ferenc utcában lakók 
kérték, hogy az út melleti padka kerüljön feltöltésre, mert nagyon nagy a szintkülönbség.

G) Csizmadia Zsuzsanna alpolgármester  elmondta, jó lenne minden családhoz mágneskártyát eljuttatni a 
legfontosabb telefonszámokkal (pl: tűzoltóság, orvosi ügyelet, stb.) ha kell, mindig kéznél legyen. Szintén 
fontos lenne a Herceghalom térkép aktualizálása, ennek hátuljára is kerülhetnek reklámok – támogatásért –,  
illetve fontos telefonszámok. Szintén jó lenne képeslapokat készíttetni, hiszen van rá kereslet. Tájékoztatta a  
jelenlévőket, hogy kér árajánlatot a fenti ötletek megvalósítására.

Izsák  Irén  közművelődési  koordinátor elmondta,  megkereste  Kristóf  Istvánt  a  képeslapok  ügyében,  ő 
azonban időt  kért,  mert  szeretné,  ha  minden évszakról  lenne  képeslap.  Jó lenne kis  hűtőmágneseket  és 
szuveníreket is készíttetni, mert igény mutatkozik rá.

H) Erdősi László polgármester tájékoztatta a jelenlévőket, hogy Budakeszin a Szent Korona és a Himnusz 
találkozójának alkalmából rendezett ünnepségen a Himnusz szobrot készítő művésznő felajánlotta, hogy a 
Civil Akadémián nagyon szívesen tart 60-70 perces előadást.
Felajánlotta Hargitai András is, hogy ő is szívesen tart előadást.

I) Makay István, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság elnöke elmondta, személyesen őt kereste meg az 
óvodai konyhai dolgozó, hogy személyes látogatás során győzödjön meg a munkafeltételeiről. A dolgozó 
tájékoztatása szerint a mosogatógép nem jól mossa el a poharakat, a kis öblös tányérok nem férnek be a  
gépbe,  azokat  kézzel  kell  mosogatni.  A  nehéz  szállítóedényeket  egyedül  emeli,  a  túl  alacsony 
mosogatómedencébe. Nincs öltözőszekrénye, a raktárban öltözik. Jó lenne a munkakörülményein javítani a 
mosogatómedence  megemelésével,  esetlegesen  ipari  mosogatógép  beszerzésével. Véleménye  szerint 
indokolt lenne a 6. csoport beindítása és létszámnövekedés miatt egy plusz státusz beállítása.

Varga-Tóth  Csaba  intézményvezető elmondta,  nem  új  keletű  a  probléma,  nemrég  került  beszerzésre 
mosogatógép szintén a munka megkönnyítése végett. A poharak tisztítása speciális tisztítószer beszerzésével 
megoldódott. A medence megemelése indokolt. Átnézte a munkaköri leírásokat, kérte az óvodavezetőt, hogy 
az ebéd utáni mosogatáshoz osszon be dajkákat segítségnek.
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Makay  István,  a  Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság  elnöke felvetette,  hogy  örömmel  olvassa  a 
Hírmondóban,  milyen  sok  gyermek  születik  a  községben.  Jó  lenne,  ha  minden  gyermek  születésének 
alkalmával ültetnének egy fát.

Dr. Szmodis Jenő jegyző elmondta, ez személyiségi jogokat sért. A szülők joga eldönteni, kívánnak-e élni 
ezzel a lehetőséggel vagy sem. A megoldás az lehet, ha a gratulációs kártya elküldésekor ezt a lehetőséget  
felkínálja a képviselő-testület.

Egyéb  kérdés,  hozzászólás  nem  lévén,  Makay  István  elnök  a  Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság 
nyilvános ülését 20.00 órakor bezárta, a szociális kérelem elbírálására zárt ülést rendelt el.

Kmf.

Makay István 
Humán és Környezetvédelmi Bizottság elnöke
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